
فاجعه اي كه در انتظار ليگ پانزدهم است
فصل نقل و انتقالات، بدون شك پرتكاپو ترين روزها قبل از شروع ليگ 
جديد است كه هر كس به دنبال بهترين هاس��ت. يكي در پي بهترين 
بازيكن با نازل ترين قيمت است كه پيدا كردنش بعيد است و ديگري 
به دنبال بهترين تيم با بالاترين قيمت كه يافتن��ش خيلي هم دور از 
دسترس نيست. عده اي هم فراتر از اين مي انديشند و آن سوي مرزها 
شانس خود را امتحان مي كنند. بعضي هم به دنبال بازارگرمي هستند 
كه گاه موفق مي ش��وند و گاه سرش��ان بي كلاه مي ماند. اين داستان 
تكراري فصل نقل و انتقالات قبل از آغاز هر ليگي است. اما امسال، گويا 

شاهد ليگي متفاوت خواهيم بود؛ ليگي با نازل ترين كيفيت ممكن.
20 سال قبل اگر بود، بدون شك صفحات روزنامه ها و سايت هاي خبري 
هر روز وعده تركيدن بمبي از سوي يكي از مديران عامل تيم ها مي دادند 
كه در اين راس��تا تيم هاي مطرح و صاحب نامي چون س��رخابي هاي 
پايتخت در صدر هم��ه اخبار بودند. امروز اما خب��ري از تركيدن بمب 
نيست. گويا كه هيچ بمبي در دست هيچ مديري نيست كه بخواهد با آن 

بازي خبري كرده و سر و صدا كند تا جو به سود تيمش شلوغ شود. 
اگرچه هر روز خبري از رف��ت و آمد بازيكنان به اين تي��م و آن تيم روي 
خروجي سايت ها قرار مي گيرد و صفحات روزنامه ها را به خود اختصاص 
مي دهد، اما كمتر اتفاق مي افتد خبري بتواند آن اندازه هيجان انگيز باشد 
كه جامعه فوتبال را تحت تأثير خود قرار ده��د. در واقع ليگ پانزدهم در 
حالي يك ماه ديگر آغاز مي شود كه نمي توان هيچ شور و حرارت خاصي را 
در بين تيم ها يا حتي هواداران آنها ديد و آنچه هم هست گله و اعتراض هايي 

است كه راه به جايي نمي برد و بعد از چند روز خاموش مي شود. 
در واقع فوتبال ديگر نه آن جذابيت 20 س��ال قب��ل را دارد و نه حتي 
تكاپوي آن را، به طوري كه 30 روز مانده به آغاز ليگ جديد شاهد آن 
هستيم كه چند تيم ليگ برتري روي هوا هستند و نه مديرعامل دارند، 
نه مربي كه بخواهند گامي در فصل نقل و انتقالات بردارند! درست در 
حس��اس ترين روزهايي كه تيم ها بايد خود را براي ماراتن ليگ آماده 
كنند، تكليف تيم هايي چون راه آهن، ملوان، صبا، پديده و حتي استقلال 
هنوز مشخص نيست، اوضاع استقلال و پرسپوليس هم كه پيداست، 
نداشتن اسپانسر مشكل اصلي اين دو تيم است كه طي چند سال اخير 
همواره دست آنها را در جذب بازيكنان مورد نياز در پوست گردو قرار 
مي دهد. س��پاهان، نفت و تراكتور و فولاد هم كه فصل گذش��ته جزو 
مدعيان ليگ بودند اين روزها وضعيت چندان مناسبي ندارند. سپاهان 
مدت ها به دليل اختلافاتي كه بين باش��گاه و كارخانه وجود داش��ت، 
تكليف مديريتش مشخص نبود. فولاد هم يك خانه تكاني اساسي در 
چارت مديريت داشته و نفت هم شير بودجه اش بسته شده و تراكتور هم 
زمان زيادي را با شل كن، سفت كن توني براي حضور در تبريز از دست 
داد و تقريباً مي توان گفت تمام تيم هاي مدعي فصل گذشته به نوعي 
با مش��كلات جدي رو به رو بودند كه حتي اگر حل هم شده باشد زمان 

مي برد تا بتوانند خود را براي شروعي پرقدرت مهيا كنند. 
آنچه مشخص اس��ت تيم متمول و بي بضاعت، تيم مدعي يا غيرمدعي 
ندارد و اوضاع كلي تيم هايي كه قرار است 30 روز ديگر را استارت بزنند 
چندان جالب نيست و اين بسيار نگران كننده است، چراكه در واقع اين 
عدم آمادگي نويد ليگي بي كيفيت را مي دهد. ليگي كه مي تواند بيش 
از پيش باعث افتادن فوتبال از چشم مردم ش��ود. فوتبالي كه به دليل 
استقبال پرشور هواداران و جذابيت ها و هيجاناتي كه داشت در كشور 
حرف اول را مي زد اما طي چند سال گذشته به دليل افت فاحشي كه در 
كيفيت آن به وجود آمده هواداران خود را از دست داده است، به طوري كه 
نه فقط تيم هاي شهرستاني و ته جدولي كه حتي سرخابي هاي پايتخت 
هم با معضل برگزاري بازي هايشان در استاديوم هاي خالي از تماشاگر 
مواجه هستند و اين شرايط بدون شك با اوضاعي كه امروز از آماده سازي 
تيم ها براي ليگ پانزدهم شاهد هستيم در فصل جديد به مراتب بدتر هم 
خواهد شد و عجيب نيست اگر به يك فاجعه براي جامعه فوتبال تبديل 
شود. فاجعه اي كه پيامد آن تنها كم شدن تعداد تماشاگران در ورزشگاه ها 
نيست و بدون شك تأثيري مستقيم روي تيم ملي هم مي گذارد. آن هم 
در روزهايي كه اين تيم خود را براي جام جهاني و حضوري پرقدرت در 
مرحله مقدماتي آن آماده مي كند. اما روي تيم ملي كه قرار است از دل 
يك ليگ بي كيفيت و ضعيف بيرون بيايد چه حسابي مي توان كرد؟ حتي 

اگر بهترين مربي دنيا را هم بالاي سر خود داشته باشد.

آرژانتين - پاراگوئه، بامداد چهارشنبه در نيمه نهايي كوپا

ياران مسي در انديشه صعود به فينال
آرژانتي�ن و پاراگوئ�ه بام�داد ف�ردا در مرحل�ه نيمه نهاي�ي 
رقابت ه�اي كوپ�ا امه ري�كا ب�ه مص�اف ه�م مي رون�د ت�ا 
تكلي�ف ديگ�ر تي�م صعودكنن�ده ب�ه فين�ال مش�خص ش�ود. 
»حيف است تيمي با اين همه ستاره جامي نگيرد.« اين اعتراف مارتينو 
سرمربي آرژانتين قبل از ش��روع رقابت هاي كوپا امه ريكا بود، حالا آنها 
فاصله اي با رس��يدن به جام قهرماني ندارند و به مرحله نيمه نهايي كوپا 
امه ريكا رسيده اند. آلبي سلس��ته كه پارسال با شكس��ت برابر آلمان به 
نايب قهرماني جام جهاني رسيد، بامداد فردا در نيمه نهايي كوپا به مصاف 
پاراگوئه مي رود. اين دومين رويارويي آرژانتين و پاراگوئه در اين رقابت ها 
است. اين دو تيم يك بار در مرحله گروهي هم با هم بازي كردند كه اين 
مسابقه با تساوي دو – دو به پايان رسيد. در آن مسابقه كه اولين بازي دو 
تيم در كوپا بود، آگرو و مسي براي آرژانتين گل زدند اما هائوو الدز و باريوس 

دو گل خورده را جبران كردند و دو تيم امتيازات را تقسيم كردند. 
حالا اين دو تيم بامداد چهارشنبه دوباره به مصاف هم مي روند. آرژانتين 
براي رسيدن به نيمه نهايي توانست كلمبيا را در ضربات پنالتي شكست 
دهد و پاراگوئه هم دست به كار بزرگي زد و تيم مدعي برزيل را در ضربات 
پنالتي حذف كرد تا حريف آلبي سلس��ته در نيمه نهايي شود. با حذف 
اروگوئه مدافع عنوان قهرماني، حالا هم��ه از آرژانتين به عنوان مدعي 
اصلي جام صحبت مي كنند و ش��انس ش��اگردان مارتينو را با توجه به 
داشتن بازيكناني مانند مسي، آگرو، توس و هيگواين بيشتر از سه تيم 
ديگر مي دانند. هرچند آنها بامداد فردا كار آساني پيش رو ندارند و برابر 
تيمي قرار خواهند گرفت كه پيش از اين در مرحله گروهي نتوانستند اين 
تيم را شكست دهند. با اين حال آلبي سلسته كه جام را لرزان آغاز كرد 
به مرور وضعيت اين تيم بهتر شد و آنها در شرايط متفاوت و بهتري برابر 
پاراگوئه به ميدان مي روند و هواداران اين تيم اميدوارند كه آلبي سلسته با 

كمك ستاره هايش راهي فينال بامداد يك شنبه در مونته ويدئو شود.
در اين ميان بيشتر نگاه ها به ليونل مسي اس��ت كه همواره نسبت به 
كيفيت بازي هايش در بارسا و تيم ملي آرژانتين انتقاداتي وجود دارد. 
با وجود اين آگرو زوج مس��ي در خط حمله، قبل از بازي بامداد فردا از 
ستاره تيمش دفاع كرد: »ليونل مسي همواره در تيم ملي آرژانتين زير 
فشار است و همين باعث مي شود تا نتواند عملكرد خوبي را از خود نشان 
دهد. حتي من نيز فش��ار زيادي را تحمل مي كنم؛ چراكه همه انتظار 
بالايي دارند. درس��ت اس��ت كه 10 بازيكن ديگر وجود دارند اما همه 
انتظار دارند كه من گلزني كنم. كسي نيست انكار كند كه مسي براي 
تيم ملي آرژانتين نيز فداكاري زي��ادي مي كند  اما نماد قدرت و اعتبار 
فوتبال آرژانتين است. مسي به ما اعتماد به نفس مي بخشد. وقتي او در 
ميدان است ديگر خيال ما بسيار راحت است. حضور او در ميدان نشان 

مي دهد كه همه چيز طبق روال است.«
در سوي ديگر سرمربي پاراگوئه با وجود آنكه احترام خاصي به شاگردان 
جراردو مارتينو قائل است، ولي ابراز اطمينان كرد كه پاراگوئه در اين 
ديدار شكست نخواهد خورد. رامون دياز دراين باره گفت: »پاراگوئه در 
برابر بهترين تيم دنيا در مرحل��ه نيمه نهايي كوپا امه ريكا بازي خواهد 
كرد. آرژانتين بهترين تيم جهان است. ما در برابر آرژانتين، اروگوئه و 

برزيل بازي كرديم ولي هيچ كدام نتوانستند ما را شكست بدهند.«
  4 تيم نيمه نهايي با 4 مربي آرژانتيني

نكته جالب درباره تيم هاي حاضر در نيمه نهاي��ي كوپا امه ريكا مليت 
مربيان اين تيم هاست. درحال حاضر جورج سمپائولي سرمربي شيلي، 
ريكاردو گارسا سرمربي پرو، جراردو مارتينو سرمربي آرژانتين و راموس 
دياز سرمربي پاراگوئه هستند كه هر چهار نفر مليت آرژانتيني دارند. 
سامپائولي سرمربي شيلي در دوران جواني براي مدت كوتاهي در تيم 
جوانان نيولز اولد بويز بازي كرد اما نتوانست فوتباليست حرفه اي شود 
و وارد دنياي مربيگري شد و س��ال 2011 به سرمربي تيم ملي شيلي 
برگزيده شد. ريكاردو گارسا سرمربي پرو در دوران بازيكني در هر دو تيم 
بزرگ آرژانتين يعني بوكاجونيورز و ريورپلاته بازي كرده بودگارساي 
57 ساله در فوريه 2015 با فدراسيون فوتبال پرو به توافق رسيد و تا به 
امروز هدايت تيم ملي پرو را برعهده دارد. رامون دياز سرمربي پاراگوئه 
كه س��ابقه بازي در تيم هاي اينترميلان، ناپولي، فيورنتينا و... دارد از 
سال 2014 سرمربيگري تيم ملي پاراگوئه را قبول كرد. جراردو مارتينو 
سرمربي آرژانتين ركورددار بازي براي تيم نيولز اولدبويز كه به عنوان 
بهترين بازيكن تاريخ اين باشگاه نيز انتخاب شده سال 2013 پس از 

بركناري از بارسا به عنوان سرمربي تيم ملي آرژانتين شد. 

شكس�ت تيم ملي واليبال مقابل لهستان كار 
صعود ايران را به مرحله نهايی ليگ جهانی به 
اما و اگر كشاند. در ش�رايطی كه علاقه مندان 
كش�ورمان منتظر كس�ب شش�مين پيروزی 
شاگردان كواچ در اين مسابقات بودند شكست 
س�ه بر يک در ديدار دوم برابر لهستان شانس 
حضور تيم ملي در مرحله بعد را كاهش داد. حال 
آنكه امريكا صعودش را قطعی كرده و در دو بازی 
باقی مانده اش احتمالا ب�ه بازيكنان اصلی اش 
اس�تراحت می دهد تا در دور نهاي�ی بتواند از 
عن�وان قهرمانی دوره گذش�ته اش دفاع كند.

بلندقامتان كشورمان يك شنبه شب در ورزشگاه 
آزادی دور از انتظ��ار ظاه��ر ش��دند و برخلاف 
بازی های قبل��ی خ��ود نتوانس��تند جنگنده و 
كم اشتباه ظاهر شوند. تيم اس��لوبودان كواچ كه 
به هر س��ه امتياز اين بازی به شدت نياز داشت با 
شكست سه بر يك به لهستان حتی يك امتياز هم 
نگرفت تا كماكان با 15 امتياز در رده سوم جدول 
گروه B ليگ جهانی باقی بماند. اما لهس��تانی ها 
با اين برد 20 امتيازی ش��دند و جايگاهشان در 

رده دوم را تثبيت كردند. همانطور كه گفته شد 
صدرنش��ين گروه خيالش از بابت صعود راحت 
اس��ت. منتها دو بازی باقی مانده برای لهستان و 

ايران از اهميت بالايی برخوردار است.
براس��اس موقعيت تيم ها در جدول رده بندی، در 
صورتی كه لهستانی ها در دو بازی آينده خود مقابل 
امريكا تنها يك امتياز هم كسب كنند صعودشان به 
عنوان تيم دوم به مرحله بعد قطعی می شود. اين 
بدان معنی است كه يك باخت سه بر دو نيز حكم 
صعودشان را امضا می كند. با اين حال ملی پوشان 
واليبال ايران اميدوارند كه يانكی ها در دو بازی خود 
در زمين لهستان با جديت هرچه تمام به ميدان 
بروند و با پيروزی س��ه بر صفر يا سه بر يك هيچ 
امتيازی به آنها ندهند. در چنين شرايطی اگر تيم 
كواچ بتواند هر دو بازی مقابل روسيه را با پيروزی 
پشت سر بگذارد و به روس ها امتياز ندهد شانس 
صعود خواهد داشت. در اين صورت امتياز ايران و 
لهستان و تعداد پيروزی های دو تيم برابر می شود 
و در ست شماری اين تيم ملي كشورمان است كه 

جواز صعود به دور بعد را به دست می آورد.

  تبريک كواچ به لهستان
اسلوبودان كواچ شكست مقابل لهستان را نااميدكننده 
خواند. س��رمربی تيم مل��ي واليبال از دس��ت دادن 
سرويس ها را يكی از عوامل باخت ايران عنوان كرد: 
»به لهستان تبريك می گويم. آنها خيلی از ما بهتر 
بودند و مزد برتری خود را نيز گرفتند. ما بازی را بهتر 
از آنها شروع كرديم، اما با اشتباه هايی كه انجام داديم، 
باعث شديم كه اين نتيجه رقم بخورد. وقتی با تيمی 
در حد و اندازه لهس��تان بازی می كنيم برای نتيجه 
گرفتن چاره ای جز اين نداريم كه با سرويس خوب 
دريافت اول آنها را با مشكل مواجه كنيم كه متأسفانه 
ما موفق به انجام آن نشديم. متأسفم كه نتوانستيم از 
اين همه انرژی كه تماشاگرانمان به ما انتقال دادند، 
استفاده كنيم. متأسفانه جابه جايی های دو ليبرو نيز 
جواب نداد و من بازی را به شرايط عادی برگرداندم.«

  در يک قدمی صعود
سرمربی تيم ملي لهستان معتقد است شاگردانش 
در آس��تانه صعود به مرحله بعد قرار دارند. آنتيگا 
بازی دوم با ايران را بهترين نمايش ش��اگردانش 
عنوان كرد: »تي��م ما بهترين عملك��رد خود را تا 

اينجای رقابت ها به نمايش گذاشت. هنوز صعود 
نكرديم اما كاملًا مشخص است كه شانس بالايی 
داريم بايد تمام توان و انرژيمان را بگذاريم تا بتوانيم 
در شرايطی كه همه تيم ها به دليل بازی های زياد و 

سفرهای طولانی خسته هستند، نتيجه بگيريم.«
سرمربی لهستان بی تفاوتی امريكا از رويارويی با 
اين تيم را رد كرد: »امريكا تيم بزرگی است اين تيم 
به مرحله بعد صعود كرده است، اما آنها هيچ وقت 
به اين فكر نبوده اند كه بازی را ساده بگيرند و فقط 
چند امتياز يا ست بگيرند، مسلماً آنها برای پيروزی 
می جنگند اما قطعاً انگيزه بازيكنان ما برای پيروزی 
بيشتر است. حالا مصمم هستيم كه اشتباه های 

بازی های رفت را انجام ندهيم.«
  نمی توانستيم نتيجه را تغيير دهيم

سعيد معروف پيروزی را حق مسلم لهستان دانست. 
كاپيتان تيم ملي واليبال كشورمان در نشست خبری 
پس از بازی از عملكرد بازيكنان حريف تمجيد كرد: 
»بايد به لهستان تبريك بگويم. به نظر من اين بهترين 
عملكرد يك تيم در دوره مقدماتی ليگ جهانی بود. 
آنها غير از ست اول كاملًا سوار بر بازی بودند و به ما 
اجازه هيچ كاری را ندادند. در اين بازی اشتباهاتی را 
داشتيم، اما فكر می كنم اشتباه های ما عامل باخت در 
اين ديدار نبود. حتی اگر اين اشتباه های ست های 
دوم تا چهارم را انجام نمی داديم تنها می توانستيم به 
حريف نزديك شويم نه اينكه نتيجه را عوض كنيم.«

  ترس از باخت، عامل باخت 
رئيس فدراسيون واليبال ترس از شكست را مهم ترين 
فاكتور شكست تيم ملي می داند. محمدرضا داورزنی 
معتقد اس��ت دنيا به آخر نرسيده اس��ت: »به نظرم 
قدری بازيكنانمان از باخت می ترس��يدند و همين 
موجب ش��د كه نتوانند بازی خود را ارائه دهند، اما 
خوش��حالم كه مردم فهم بالايی از واليب��ال دارند. 
نبايد بعد از يك باخت به تيم گلاي��ه كرد. بله همه 
ما دوست داريم كه هميشه تيم واليبال پيروز باشد، 
ولی به هر ترتيب تيمی هم كه مقابل ماست، قهرمان 
جهان است. بازيكنان ما زحمت زيادی كشيدند، ولی 
لهستانی ها بهتر كار كردند.« داورزنی هدف واليبال 
اي��ران را موفقيت در المپيك دانس��ت: »با توجه به 
صحبت هايی كه از قبل كرديم مسيری را برای واليبال 
بزرگسالان ترسيم كرده ايم كه ليگ جهانی يكی از اين 
مسيرهاست، اما هدف نيست. خود اين بازی هايی كه 
در ايران و لهستان انجام شد زمينه پيشرفت و ارتقای 
سطح واليبال ايران را فراهم می كند. هدف ما موفقيت 
در مسابقات انتخابی المپيك است. هنوز بايد با اين 

تيم های بزرگ بجنگيم.«
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 لهستان روحيه جنگندگي را
از ايران گرفته بود

در ديدار دوم تيم ملي ايران با همان تركيب 
هميشگي برابر لهستان صف آرايي كرده 
بود و با وجود اينكه شروع خوبي داشتيم، 
اما در ست هاي بعدي به خاطر بالا بودن 
حساسيت مسابقه، بازيكنان تمركز لازم را 
نداشتند و همين عامل سبب شد تا قدرت 
لهس��تان بر تيم ما غلبه كند. لهستان در 
ديدار دوم خود برخلاف اي��ران خيلي با 
انگيزه و ب��ا جنگندگ��ي در زمين حاضر 
شد و با كمترين خطا و اشتباه توانست دفاع ايران را به لرزش درآورد. 
البته بايد قبول كنيم كه لهستان تيم قدرتمندي در جهان است. ما اگر 
مي توانستيم همانند بازي اول برابر اين تيم بازي مي كرديم شرايط شايد 
به گونه ديگري رقم مي خورد، اما بالا بودن حساسيت بازي سبب شد 
تا ما عملكرد موفقي در ديدار دوم برابر لهس��تان نداشته باشيم و بازي 
خوبي را به نمايش نگذاريم. تيم ملي لهستان در سرويس، اسپك و دفاع 
خيلي بهتر از تيم ما بود و با شناختي كه نسبت به فضاي سالن پيدا كرده 
بودند، توانستند بازي با قدرت و كم خطايي را به نمايش بگذارند. به نظر 
مي رسيد تيم ما در اين ديدار كاملًا از سوي تيم لهستان غافلگير شده 
بود. اين باخت چيزي از ارزش هاي واليباليس��ت هاي ما كم نمي كند، 
زيرا ما به تي��م قدرتمندي باختيم. به  هر  حال اگر تا ديروز سرنوش��ت 
صعود دست خودمان بود، الان بايد اين سرنوشت را به بازي هاي امريكا 
و لهستان واگذار كنيم تا ببينيم امكان صعود با شكست لهستان برابر 
امريكا ميسر مي شود يا خير؟ما تنها زماني مي توانيم به صعود فكر كنيم 
كه در دو ديدار خود برابر روسيه به برتري دست پيدا كنيم و امريكا نيز 
لهستان را شكست دهد، در غير اين صورت حتي اگر لهستان و امريكا 
هر كدام يك برد داشته باشند، باز شرايط براي صعود غيرممكن خواهد 
بود. با اين شكست، ما شرايط خود را سخت تر كرديم. به هر شكل بايد 
تلاش كنيم دو بازي خود در برابر روسيه را با برد تمام كنيم تا شانس 

دوباره اي براي صعود پيدا كنيم. 

بازگشت توني به تبريز
با توجه به اتفاقات روز آخر ليگ كه باعث از دست رفتن جام قهرماني شد و 
حسرت قهرماني را به دل تراكتور گذاشت، تصور مي شد پرونده همكاري 
توني با سرخپوشان تبريزي بسته شود. اين مسئله زماني پررنگ تر شد كه 
تعلل زيادي از سوي اين مربي براي بازگشت به تبريز صورت گرفت. اما بعد از 
كش و قوس فراوان سرانجام اين مربي بامداد شنبه وارد تبريز شد تا كارش را 
در تراكتور سازي از سر بگيرد. توني كه محبوبيت خاصي در ميان تبريزي ها 
دارد در حالي وارد اين شهر شد كه پس��رش نيز در اين سفر او را همراهي 
مي كرد. آن هم در حالي كه بسياري هنوز او را مسبب اتفاقات آخرين روز 

ليگ چهاردهم و ناكامي تراكتورسازان دركسب جام قهرماني مي دانند.
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بررسي گزينه هاي سرمربي بسكتبال در وزارت
فدراسيون بسكتبال رزومه س��ه گزينه نهايي مورد نظر براي سپردن 
هدايت تيم ملي به آنها جهت بررسي هاي نهايي و تصميم گيري را در 
اختيار وزارت ورزش و جوانان قرار داد. اين سه مربي از كشورهاي آلمان، 
صربستان و اسپانيا هستند كه بنا به گفته رئيس فدراسيون طي چند 

روز آينده يكي از آنها به عنوان سرمربي انتخاب مي شود.
-------------------------------------------------------------

وظيفه دوست نقره گرفت، هاشمي برنز
محمدرضا وظيفه دوست، دووميداني كار كشورمان در آخرين مرحله 
از مسابقات دووميداني جايزه بزرگ آسيا با گذشتن از مانع 2 متر و 23 
سانتي متر و تعداد خطاي كمتر موفق به كسب مدال نقره شد، كيوان 
قنبرزاده ديگر ملي پوش كشورمان در همين ماده پنجم شد. همچنين 
سجاد هاشمي، دونده دو 400 متر كشورمان در اين مسابقات با ثبت 

زمان 46 ثانيه و 39 صدم ثانيه مدال برنز را بر گردن آويخت. 
-------------------------------------------------------------

عنايتي از استقلال جدا شد
رضا عنايتي، مهاجم فصل قبل اس��تقلال از اين تيم جدا شد. عنايتي 
بعد از مسجل ش��دن جدايي اش از اس��تقلال با بيان اينكه جدا شدن 
او از جمع آبي ها ارتباطي به س��يدمهدي رحمتي ندارد، گفت: من در 
تفكرات مظلومي جايي نداشتم بنابراين بهتر بود تا از استقلال جدا شوم. 

مي خواستم با لباس استقلال از فوتبال خداحافظي كنم، ولي نشد.

  چـهـره ها /فريدون حسن

سعيد احمديان

88498432سرويس ورزشي

شيوا نوروزي
  گزارش

شكست نابهنگام كار تيم ملي واليبال را به اما و اگر كشاند 

كواچ:  از انرژي تماشاگران استفاده نكرديم

تيم ها ناآماده عازم كسب سهميه مي شوند
تقريباً از اواس��ط س��ال گذش��ته بود كه 
علاقه مندان ب��ه ورزش نگران��ي خود را 
بابت كمبود بودجه رشته هاي مدال آور در 
سال كسب سهميه المپيك ابراز داشتند، 
مس��ئله اي كه حالا از زب��ان محمدعلي 
ش��جاعي  خزانه دار كميته ملي المپيك 
مطرح مي شود. شجاعي مي گويد: »با وجود رايزني ها هنوز بودجه اي 
به اين كميته اختصاص پيدا نكرده است. در اين شرايط هم تيم ها و هم 
ورزشكاران به صورت ناآماده به مسابقات كسب سهميه المپيك اعزام 
مي شوند. تخصيص اين بودجه زمان خاصي دارد كه مدت زيادي از 
آن گذش��ته، اين بودجه بايد در زمان مشخص به دستمان برسد تا 
فدراسيون ها را به موقع شارژ مالي كنيم. پول در ورزش مثل پروژه 

عمراني نيست كه هر وقت رسيد بتوانيم آجر روي آجر بگذاريم.«

بازگشت رحمتي به استقلال
پس از چند روز كش و قوس و حاشيه هاي 
ف��راوان دي��روز س��يدمهدي رحمت��ي 
دروازه بان فصل پيش پي��كان كه با اين 
تيم به ليگ دسته اول سقوط كرده بود به 
استقلال پيوست تا پرويز مظلومي به يكي 
از قول هايي كه در خصوص بازگرداندن 
بازيكنان قديمي استقلال به اين تيم داده بود، عمل كند. رحمتي 
در خصوص حضور مجددش در استقلال گفت: »خيلي خوشحالم 
كه به خانه ام برگشتم. اگر مسئولان باشگاه دوست داشته باشند، 
خودشان مبلغ قراردادم را اعلام كنند. به هر حال اتفاقات طوري 
رقم خورد كه به تيم س��ابقم برگش��تم.« حالا بايد ديد تاكتيك 
مظلومي در اس��تفاده از س��ه دروازه بان يعني طالب لو، فروزان و 

رحمتي چيست، تاكتيكي كه حتماً با حاشيه همراه است. 

براي مبارزات به مربي كشتي نياز داشتيم 
حضور يك مربي كش��تي در جمع كادر 
فني تيم ملي ووشو، حاشيه هاي زيادي 
را به همراه داش��ت ام��ا به رغم تعجب و 
بعضاً مخالفت هايي كه شد اين تصميم 
با استقبال اعضاي تيم ملي مواجه شده 
است. حسين اوجاقي، سرمربي تيم ملي 
در اين خصوص گفت: »در مبارزات س��اندا وقت��ي حريف را به 
زمين مي زنيد زماني به ووشوكار مجري فن امتياز مي دهند كه 
خودش زمين نخورد. در چنين شرايطي ما نياز داشتيم فردي به 
تيم اضافه كنيم كه بتواند فنون تركيبي را به اعضاي تيم آموزش 
دهد و در نهايت پس از جلسات متعدد در فدراسيون به اين نتيجه 
رسيديم كه از يك مربي كشتي استفاده كنيم و با مشورت رئيس و 

نايب رئيس فدراسيون كشتي رضايي منش را انتخاب كرديم.«

دنيا حيدري

مصطفي كارخانه

مربي واليبال

تيم ملي بس��كتبال جوانان ايران در بازي دوم خود در جام جهاني برابر مصر 
قرار گرفت كه 62 بر 59 نتيجه را واگذار كرد. تيم ملي ايران امروز در سومين 
بازي خود در جام جهاني يونان به مصاف كرواسي مي رود. كشورمان پيش از 
اين در اولين بازي خود در جام جهاني 2015 يونان مقابل امريكا مسابقه را با 
شكست پشت سر گذاشته بود. در بازي برابر مصر به رغم اينكه انتظار پيروزي از 

ملي پوشان ايران مي رفت، اما عملكرد بسيار ضعيف در كوارتر دوم تيم كشورمان 
را تا انتهاي مسابقه به س��مت باخت هدايت كرد. هرچند در اواخر مسابقه به 
بازي بازگشتيم و شانس برد هم داشتيم، اما در نهايت اين بازي را با نتيجه 62 
بر 59 به مصر واگذار كرديم. ملي پوش��ان كشورمان ديروز استراحت كردند و 

امروزمقابل تيم قدرتمند كرواسي به ميدان مي روند. 

 جدال
بسكتباليست هاي جوان 
با قهرمان اروپا

۵ ماه براي آماده سازي كم است 
اردوي تيم ملي هندبال ايران با مربي كروات از روز گذشته در مشهد مقدس آغاز شد. اسماعيلاجيچ كه 
به تازگي هدايت تيم ملي هندبال كشورمان را برعهده گرفته درباره شرايط تيم ملي و زمان كم باقي مانده 
تا مسابقات انتخابي ريو گفت: »تازه اردوي مشهد را برگزار كرده ايم و ملي پوشان 
در حال تمرين هستند اما آنچه مهم است اينكه زمان كمي تا مسابقات داريم. 
تيم ملي هندبال ايران براي اينكه بتواند خود را به يك فرم  مناس��ب برساند، 
نيازمند زمان است و ما تلاش��مان را بر اين گذاشته ايم كه خود را به مسابقات 
انتخابي ريو 2016 برسانيم. حتي اگر بخواهيم هشت ماه زمان را جهت حضور 
در مسابقات انتخابي ريو در نظر بگيريم اين زمان، بسيار كوتاه است چه برسد 
به پنج ماه. جاي كار زيادي وجود دارد ك��ه مي توان با برنامه ريزي 
صحيح و دقيق هندبال را رو به پيشرفت سوق داد. در هندبال 
ايران بازيكنان بسيار مي توانند موفق شوند چراكه در كنار 
استعداد، هدفشان را پيروزي گذاشته اند چيزي كه سبب 
حضورم در ايران شد، اين بود كه مسئولان هندبال ايران در 

بازي ها فقط به فكر برد هستند و اين خوب است.«

همه شانس حضور در مسابقات جهاني را دارند
پس از اينكه حميد سوريان در مسابقات انتخابي شركت نكرد و از مسابقات كنار گذاشته شد، حالا 
پس از ابراز تمايل براي شركت در مسابقات گويا قرار است شوراي فني تصميم نهايي را براي بازگشت 

او فراهم كند. قرار است امروز مبحث حميد س��وريان براي شركت در مسابقات 
جهاني در ش��وراي فني بررسي و نتيجه نهايي اعلام ش��ود. احد پازاج سرمربي 
تيم ملي كشتي فرنگي گفت: اين اردو فردا به پايان مي رسد و از 15 تيرماه مرحله 
جديد اردو آغاز خواهد ش��د. وي درباره شركت س��وريان در مسابقات جهاني 

گفت: در اين خصوص ش��وراي فني بايد به جمع بندي برس��د، اما با توجه 
به اينكه سوريان از افتخارات كشتي ماست با ديد مثبت به اين موضوع 

نگاه مي كنيم؛ درهاي تيم ملي به روي هيچ كس بسته نيست و همه 
شانس حضور در مسابقات جهاني را دارند. حضور سوريان در كنار 
تيم مي تواند به ساير نفرات انگيزه بدهد و اميدواريم در اين مدت 
خودش را به آمادگي مطلوبي برساند. حال بايد منتظر ماند و ديد 
اگر به هر دليلي سوريان به مسابقات جهاني اعزام شود حق ديگران 

ضايع نمي شود يا اين تصميم با قانون تناقض ندارد؟ 

وحيد صابري
  منهاي فوتبال

خداحافظي بي سر و صداي ورپشتي
نايب قهرم��ان دوچرخه س��واري 
آس��يا مي گوي��د، تصمي��م دارد 
دوچرخه س��واري را كن��ار بگ��ذارد 
و فكر مي كند اگر ج��اي ديگر وقت 
بگذارد، بهتر است. حسنعلي ورپشتي  
مي گويد: »مشغول كار در بازار هستم. 
بنا بر اي��ن وقت زيادي ب��راي تمرين 
ندارم. وضعيت باشگاه ها نيز مطلوب نيست و ترجيح دادم مدتي دور 

باشم.  وقتي از نظر مالي نيز تأمين نشوم لزومي ندارد وقت بگذارم.«

در 2 وزن براي كسب سهميه مشكل داريم
تكواندوكاران كشورمان براي كسب 
س��هميه چهار دوره مسابقه سخت و 
فشرده را پيش رو دارند. بيژن مغانلو، 
سرمربي تيم ملي تكواندو درباره شرايط 
فعلي تكواندوكاران مي گويد: » هدف 
ما براي اعزام نفراتي است كه بتوانند 
امتيازات خود را در رنكينگ جهاني 
افزايش دهند. احمدي، هادي پور و عميدي هم كه در تيم دانشجويان 

حضور دارند بعد از پايان يونيورسياد به ما ملحق خواهند شد.«

نفرات دوم تيم ركورد نزنند، كنار مي روند
 حس��ين توكلي، س��رمربي تيم ملي 
وزنه ب��رداري گف��ت: »ملي پوش��ان 
تمرينات خوبي را پشت سر گذاشتند اما 
ركوردهاي نفرات ذخيره راضي كننده 
نبود و ركوردهايي پايين تر ثبت كردند 
ولي وزنه برداران المپيكي ركوردهاي 
خود را دراي��ن اردو جابه ج��ا كردند. 
اميدوار هس��تيم نفرات دوم تيم نيز ركوردهاي مدنظر را در اردوهاي 

بعدي به ثبت برسانند در غير اين صورت از اردو كنار مي روند.«


